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Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 .
(II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján „Hány száz embert kíván elbocsáttatn i
Miniszter Ur a vízközmű cégektől?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kíváno k
benyújtani Dr. Seszták Miklós miniszter úrhoz, a Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot irányít ó
miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon az ivóvíz szolgáltatást olyan vízközmű szolgáltatók végzik, melyek jelent ő s
mértékben integrálódtak az utóbbi években . Napjainkra mindegy 40 szolgáltató marad,
melyek közül öt szinte teljesen állami tulajdonban van, amelyek a következ ők: Duna Ment i
Regionális Vízmű Zrt ., a Dunántúli Regionális Vízmű Zrt., az Eszakmagyarország i
Regionális Vízművek Zrt ., az Északdunántúli Vízmű Zrt., a Tiszamenti Regionális Vízművek
Zrt . . Ezek felügyelete az Ön minisztériumához tartozik, a többi pedig többnyire település i
önkormányzati tulajdonban van .

A Nemzeti Fejlesztési Minisztériumhoz tartozó vízközmű szolgáltatók jelentős, éves szinten
majd 50 milliárdos árbevétellel rendelkeznek, de az utóbbi évek intézkedései - a közmű adó, a
tranzakciós adó bevezetése illetve a díjcsökkentés - miatt információink szerint még a korább i
minimális profitjuk is jellemzően eltűnt, vagyis olyan lyukat ütöttek a gazdálkodásukban, am i
az ágazat eladósodásához vezetett . Csak a teljesen értelmetlen közműadó évente több milliárd
forintot von el a fejlesztésektő l . Ennek okán évek óta csak az uniós forrásból finanszírozott
fejlesztésekre van pénz, tudomásunk szerint karbantartásra és saját er ős beruházásokra már
nincs lehetőség. Mindez súlyosan veszélyezteti az ellátás biztonságát .

Mindezek után megdöbbenve hallottuk, hogy állítólag a Miniszter Úr felügyelete alá tartoz ó
vízközmű szolgáltatók központi utasításra kötelesek lennének október végét ő l 10%-os
bértömeg csökkentést végrehajtani . Figyelembe véve, hogy jelenleg mintegy 7000 fő dolgozik
e szolgáltatóknál, ez 700 fő elbocsátásával járhat. Miközben az utóbbi évek nehézségei miat t
már így is egyre nehezebb üzemben tartani a leromló infrastruktúrát . A várható elbocsátásnak
ráadásul nem csak volumene megdöbbent ő , de az időzítése is, hiszen így pont a karácsonyi
ünnepek előtt maradnak majd munka nélkül a vízközmű szolgáltatóktól elbocsátott emberek .



Mindezek alapján az alábbi kérdéssel fordulok Miniszter Úrhoz :

Összesen hány embert terveznek elbocsátani október végétő l az ön felügyelete al á

tartozó vízközmű szolgáltatóktól ?

Tisztelettel várom a Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2015 . szeptember 16 .

dr . Szabó Szabolc s

(független)

országgyűlési képviselő


	page 1
	page 2

